

Franckesche Stiftungen zu Halle

B. Martini Lvtheri Methodvs Stvdii Theologici Interprete Hieronymo Wellero

Weller, Hieronymus

Wittenberg, MDCCXXVIII.

VD18 13415522

§. IV. Accomodanda inexhausto verbi divini sensui meditatio.

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permission, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

urn:nbn:de:gbv:ha33-1-218875

Tibi familiariter notam reddas. Quod superest temporis, in euoluendis scriptis D. Lutheri, et D. Philippi ponas. Pomeridianum tempus destinabis lectioni librorum V. T. praecipue autem operam dabis, vt historias sacras probe Tibi ipsi legendo inculces. His adiungas et antiquitatis notitiam, hoc est, historias ecclesiasticas. Nam cognitio historiarum Theologo valde necessaria est. Nec tamen ita legenda sunt sacra, vt literarum et artium studia prorsus abiiciantur. Magno enim adminiculo, et ornamento, sunt literae et artes liberales S. Theologiae.

§. IV.

Accommodanda inexhausto verbi diuini sensui meditatio.

Si quis locus Scripturae paulo obscurior occurrerit, ne te, scrutanda huius loci sententia, nimium torqueas, sed omitte eum, donec perueneris ad peritiorem Theologum, quem, de isto loco, con-

xime familiarem sibi reddat; inprimis vero epistolam Pauli ad Romanos, crebra lectione, sibi reddat familiarissimam.

fulas. Porro ita ad lectionem sacrarum
literarum accedas, quasi tunc primum eas
legere incipias, et diligenter singulorum
verborum pondera perpendito, et piae
meditationi indulgebis; ita demum fiet,
vt semper nouam doctrinam, aut conso-
lationem, inde percipias. Nulla enim
res perniciosior est Theologo, quam haec
persuasio, se probe hunc locum scripturae
intelligere, & perdidicisse. (d) Nam sa-
cra Scriptura, quo magis legitur, hoc ma-
gis dulcescit, et vberiore consolationem
praebet legenti. Similis est enim herbae
odoriferae, quae, quo magis conteritur,
hoc fragrantior fieri solet. Quid multa?
sacra Scriptura est inexhaustus fons mul-
tiplicis doctrinae, et consolationis, qui,
quo magis bibitur, hoc magis sitim irri-

A 5

tat

(d) Wellerus, in Opp. Lat. S. III. p. 188. *Wir müssen doch der Schrift Schüler bleiben, weil wir leben.* Idem, in praef. p. 34. *Wenn ein hochgelehrter Doctor will allzuboeh fahren, vnd die heil. Schrift, nach der Vernunft, vnd Philosophia, auslegen, vnd will in der Schrift klügeln, vnd etwas sonderliches seyn, für andern; das heiße, υπερεξαίρετον, wollen abzuklug seyn.*